

|   |  |
|---|--|
| <p>我喜欢/不喜欢这个专题作业？为什么？</p>   |  |
| <p>不喜欢</p> <p>-麻烦，要写很多字，还要录短片</p> <p>-很难，我不太会介绍家人的职业</p>              | <p>Dislike</p> <p>-it is troublesome, have to write a lot, and have to do recording</p> <p>-it is very difficult, I don't really know how to talk about my family member's occupation</p>      |
| <p>喜欢</p> <p>-这个专题作业有意义，让我多了解家人的工作，知道他工作有多辛苦</p> <p>-可以用电脑打字，比较方便</p> | <p>Like</p> <p>-this assignment is meaningful, I get to know more about my family member's work, now I know how tough his job is</p> <p>-I can type on the computer, it is more convenient</p> |
| <p>我觉得在这个专题作业中，最大的挑战是什么？</p>  |  |
| <p>我不知道怎么用华语介绍家人的工作，所以花很长时间写稿。</p>                                    | <p>I don't know how to use Mandarin to introduce my family member's job, hence I spent a lot of time on the scripting.</p>   |
| <p>我觉得讲华语很难，我发音不准。我要花很多时间录。</p>                                       | <p>I feel that speaking Mandarin is difficult, my pronunciation is not accurate. I need to spend a lot of time on the recording.</p>   |

## 这个专题作业让我学到了什么？

我学会了怎么介绍家人的职业。

家人工作很累，我们应该帮他们做家务，让他们可以多休息。

家人很伟大，他们为了我们，很努力地工作。

工作不容易，我们要好好学习，将来可以找比较好的工作。

每一份工作都是对社会有贡献的，都值得尊敬。

我学到很多华文字。

我觉得我可以说得更流利。

I learnt how to introduce my family member's occupation. Work is tiring, we should help our family members with household chores, so that they can rest more.

Our family members are noble, they are working hard for the family.

Work is not easy, we have to study hard, so that we can get better jobs in future.

Every trade contributes to the society and should be respected.

I learnt many Chinese words. I feel that I can speak more fluently.